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سرمقاله

پول معیار ارزش، جان بیمار 
بی ارزش 

ادامه از صفحه یک
به گفته آقای جلال ملکی سخنگوی سازمان 
آتش نشانی تهران ۵ بار از سوی آتش نشانی، 
بیمارستان مزبور  اخطار گرفت و آخرین بار آبان 

۱۴۰۲ بود.
سازمان  عامل  مدیر  محمدی  قدرت الله 
آتش نشانی تهران  گفت: اولین شهروندی که 
متوجه آتش سوزی شده بود ۲۰ دقیقه بعد بود 
در حالی که هنوز بیمارستان متوجه این حادثه 
بیمارستان  نشده بود. علت دیر متوجه شدن 
که  بود  خاطر  این  به  محمدی  اظهارات  طبق 
نداشت  وجود  حریق  اعلام  و  نظارت  دوربین 
و  می شدند  متوجه  لحظه  اولین  در  گرنه  و 

اطلاع رسانی می کردند.
بدتر از همه اینکه فایرباکس بیمارستان آب 

نداشت!!
در کنار کوتاهی هایی که مسئولین بیمارستان 
انجام دادند، جای تعجب است که  شهرداری 
نمای  برای  را  کامپوزیت  از  استفاده  اجازه 
مسئولين  اظهارات  طبق  داد.  بیمارستان 
آتش نشانی اگر نمایی غیر از کامپوزیت داشت 

آتش به دیگر طبقات نفوذ نمی کرد.
که  اندازه  همان  به  گفت  باید  تعارف  بدون 
مسئولین بیمارستان مقصرند، وزارت بهداشت 
و درمان و آموزش پزشکی، شهرداری و دستگاه 
که  مواردی  به  بی توجهی  خاطر  به  قضایی 
بیمارستان  مدیریت  و  داد  تذکر  آتش  نشانی 

پشت گوش انداخت  بی تقصیر نیستند.
بیمارستان  مسئولین  بی توجهی  درپی  اگر 
به تذکرات آتش نشانی، پلمپ می شد چنین 

فاجعه ای رخ نمی داد.
آنچه که بیش از هر چیز مردم را در ارتباط 
با آتش سوزی بیمارستان ناراحت و نگران کرد  
در خواست کمک از سوی مسئولين بیمارستانی 
از دولتی است که تهیه دارو و تجهیزات پزشکی 
برای اقشار متوسط و پایین دست جامعه وظیفه 
اش است نه برای بیمارستان لاکچری که اولین 

موارد ضروری  را رعایت نکرد.

خبر

اخبار

با حضور فرمانده کل ارتش انجام شد
رونمایی موشک هواپایه ضدزره 

شفق و دوربین هواپایه  یوسف

با حضور امیر سرلشکر موسوی، موشک هواپایه 
»یوسف«  هواپایه   دوربین  و  »شفق«  ضدزره 

هوانیروز در ستاد این نیرو رونمایی شد.
سرلشکر  امیر  حضور  با  ایسنا،  گزارش  به 
از  ارتش،  کل  فرمانده  موسوی،  عبدالرحیم  سید 
سامانه های موشکی بومی هواپایه ضدزره »شفق« 
توسط  که  هوانیروز  »یوسف«  هواپایه   دوربین  و 
متخصصان جهاد خودکفایی هوانیروز طراحی و 

تولید شده اند، رونمایی شد.
هواپایه ی  موشکی  سامانه  گزارش،  این  بر  بنا 
برُد  افزایش  با  بومی»شفق«که  جدید  ضدزره 
تا  دشمن  اهداف  هدف گیری  ارتقای  و  عملیاتی 
نقطه زنی  و  دقت  امکان  با  کیلومتر،   ۲۰ شعاع 
بالا، قابلیت استفاده در انواع راهبردهای تاکتیکی 
توسط  دارد،  را  آینده  جنگ های  عملیاتی  و 
دانشمندان جهاد خودکفایی هوانیروز، شرکت های 
چرخه  به  و  شده  تولید  و  طراحی  دانش بنیان، 
است. شده  ملحق  هوانیروز  عملیاتی   ناوگان 
موشکی،  سامانه  این  خصوصیات  دیگر  از 
برخورداری از قابلیت Fire & Forget )بزن دررو(، 
مادون قرمز  جستجوگر  و  یافته  ارتقا  جنگی  سر 
است که در تمامی شرایط بد آب و هوایی و در 
طول تمامی ساعات شبانه روز، این سامانه را قادر 
می سازد تا در صورت نصب بر روی انواع بالگردهای 
هوانیروز، به انهدام تأسیسات و استحکامات دشمن 
گیرد. قرار  استفاده  مورد  عملیات ها  تمامی   در 
جدیدترین دوربین سامانه  پرواز در شب هواپایه  
هوانیروز با نام »یوسف« نیز دارای قابلیت اجرای 
عملیات در طول شب و شرایط نامساعد آب و هوایی 
است که به صورت کاملاً بومی توسط متخصصان 
جهاد خودکفایی هوانیروز ارتش، تولید و به مرحله 
انبوه سازی رسیده است. از جمله خصوصیات بازر 
این دوربین، ارتقای توان و مداومتِ کاری بالگردها 

در تمامی ساعات شبانه روز است.

تائید یک مصوبه مالیاتی توسط 
شورای نگهبان

اصلاح  تائید طرح  از  نگهبان  سخنگوی شورای 
جهت  مؤدیان  تکالیف  تسهیل  قانون  یک  ماده 
اجرای قانون پایانه های فروشگاهی و سامانه مؤدیان 

از سوی این شورا خبر داد.
  هادی طحان نظیف سخنگوی شورای نگهبان 
در حساب کاربری خود در شبکه اجتماعی ایکس 

نوشت:
»طرح اصلاح ماده )۱( قانون تسهیل تکالیف 
مؤدیان جهت اجرای قانون پایانه های فروشگاهی 
نگهبان  شورای  جلسه  در  مؤدیان«  سامانه  و 
اساسی  قانون  و  موازین شرع  و خلاف  مطرح 

شناخته نشد.«
نمایندگان مجلس شورای  ایسنا،  گزارش  به 
 ۱۴۰۲ دی   ۱۸ دوشنبه  روز  جلسه  در  اسلامی 
صحن مجلس با تصویب طرح اصلاح ماده )۱( 
قانون تسهیل تکالیف مؤدیان جهت اجرای قانون 
پایانه های فروشگاهی و سامانه مؤدیان، کلیه 
مودیان مالیاتی اعم از حقیقی و حقوقی را ملزم 
به صدور صورتحساب الکترونیکی موضوع قانون 

پایانه های فروشگاهی و سامانه مودیان کردند.
قانون تسهیل تکالیف مودیان جهت اجرای قانون 
پایانه های فروشگاهی و سامانه مودیان، ۲۲ آذر 
به  اجرا  قالیباف جهت  از سوی  نامه ای  در   ۱۴۰۲

سیدابراهیم رئیسی، رئیس جمهور ابلاغ شده بود.

تائید توقیف بیش از ۵۰۰ هزار بشکه 
نفت ایران توسط آمریکا

وزارت دادگستری آمریکا با طرح اتهام علیه آنچه 
آن را شبکه تامین مالی سپاه پاسداران ایران عنوان 
کرده است، بیش از ۵۰۰ هزار بشکه نفت ایران را 

توقیف کرد.
با  آمریکا  دادگستری  وزارت  ایسنا،  گزارش  به 
انتشار یک بیانیه علیه آنچه »شبکه تأمین کننده 
مالی سپاه پاسداران ایران« خوانده است، اتهامات 
تروریسم و فرار از تحریم را مطرح کرد و به این 

بهانه ۵۲۰ هزار بشکه نفت ایران را توقیف کرد.
وزارت  سایت  وب  روی  که  بیانیه  این  در 
با  وزارت خانه  این  گرفته،  قرار  آمریکا  دادگستری 
طرح ادعاهایی از بازگشایی سه پرونده فدرال در دو 
دفتر دادستانی ایالات متحده، به عنوان جدیدترین 
پرونده در مجموعه تلاش ها برای مبارزه با صادرات 
پاسداران  سپاه  بودجه  که  ایران  نفت  غیرقانونی 

انقلاب اسلامی ایران را تامین می کند، خبر داد.  
وزارت دادگستری آمریکا به همین بهانه اتهاماتی 
چین،  در  ایران  خام  نفت  خریداران  علیه  نیز  را 

روسیه و سوریه مطرح کرد.
همچنین در این بیانیه آمده است: در منطقه 
جنوبی نیویورک، هفت متهم، از جمله یکی از 
فرماندهان سپاه پاسداران ایران و ماموران یک 
از  فرار  تروریسم،  جرایم  به  ترکیه  انرژی  گروه 
با  ارتباط  در  پولشویی  و  کلاهبرداری  تحریم، 
در  خریدارانی  به  ایران  نفت  فروش  و  قاچاق 
چین، روسیه و سوریه متهم شده اند. علاوه براین، 
ایالات متحده ۱۰۸ میلیون دلار را که به عنوان 
مالی  تأمین  برای  متهمان  این  از طرح  بخشی 
سپاه پاسداران انقلاب اسلامی استفاده می شد، 

ضبط کرد.
وزارت دادگستری آمریکا با بیان اینکه   »این ۱۰۸ 
میلیون دلار متعلق به شرکت سهامی خاص نفت 
چین )سی اوپی سی( است« مدعی شد این شرکت 
به عنوان شرکت صوری متعلق به سپاه پاسداران 

ایران فعالیت می کند.
بر اساس این بیانیه، وزارت دادگستری آمریکا 
به علاوه علیه یک زن چینی به نام شائویون وانگ 
و یک شهروند عمانی به نام محمود رشید عمور 
الحبسی به اتهام آنچه نقض تحریم های ایران و 
پولشویی مرتبط با انتقال و فروش نفت ایران به 
پالایشگاه های دولتی چین عنوان کرده است در 

دادگاهی در پایتخت آمریکا اعلام جرم کرد.
مریک گارلند، وزیر دادگستری و دادستان کل 
ایالات متحده نیز پس از انتشار این بیانیه مدعی 
برای  خود  اختیارات  همه  از  وزارتخانه  این  شد 
و  غیرقانونی  مالی  »تامین  روند  کردن  مسدود 
توانمند کردن فعالیت های کینه توزانه ایران که در 
ماه های اخیر آشکارتر شده است« استفاده خواهد 

کرد.
سرقت نفت ایران توسط ایالات متحده در حالی 
انجام شده است که وزارت خزانه داری این کشور 
نیز روز چهارشنبه یک شرکت واقع در لبنان را به 
اتهام ارتباط با نیروی قدس سپاه پاسداران ایران و ۲ 
شرکت ترکیه ای و لبنانی به اتهام ارتباط با حزب الله 

لبنان در لیست تحریم های خود قرار داد.
آمریکا علاوه براین در اقدامی مشترک با دولت 
انگلیس تحریم های جدیدی را علیه چند شخص 
ایرانی و واحد ۸۴۰ سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 

اعمال کرده بود.

سید ابراهیم رئیسی در آیین روز فناوری فضایی 
ایران صبح دیروز )شنبه( با بیان اینکه ۱۱ پرتاپی که 
انجام شده هم تحریم ها را شکست داد و هم طرح 
انزوای جمهوری اسلامی را باشکست مواجه کرد، 
تصریح کرد: حرکت ماندگار عزیزان که در حوزه فضا 

انجام شده، حقیتا جلوه ما می توانیم است.
وی پرتاب ماهواره به فضا را با وجود همه تهدیدها 
و تحریم ها جلوه ای از عملی شدن شعار ما می توانیم 
توصیف کرد و گفت:  این حرکت ارزشمند با همکاری 
جوانان و مختصصان، دانشگاهیان، نیروهای مسلح 

انجام شده و افتخار آفرین است.
رئیس جمهوری بیان کرد: ایران در رتبه ۴۵ بوده 
و امروز در رتبه ۱۰ کشور مطرح جهان درحوزه هوا 
و فضا قرار دارد، این صنعت را باید مورد توجه و 

حمایت قرار داد.
وی در ادامه در مدار ژئو قرار گرفتن را نقشه راه 
صنعت فضایی تعریف کرد و گفت: به نظر می رسد 
می توانستیم پیش تر از این، در این عرصه حضور 
فعال داشته باشیم و در سطح و مدار ژئو قرار بگیریم 
اما برخی ها نمی خواستند و این مهم نیست، مهم 
آن است که ملت ایران اراده کرده در فضا حضور 
قدرتمندی پیدا کند، ملتی که اراده کرده در ۲۲ بهمن 
به استقلال و آزادی و جمهوری اسلامی و پیشرفت 
برای کشور دست یابد اکنون با اراده خود می خواهد 

بر اراده های دیگر فائق آید. 
رئیسی با تاکید بر اینکه “۱۱ پرتاپ موفق آمیز در 
دل مردم امید ایجاد کرده” خاطر نشان کرد: آنها 
تلاش می کنند در امپراتوری های رسانه ای خود نا 
امیدی را القا کنند ولی دانشمندان ما نوآوری ها و 
ابتکارات و خلاقیت هایی را عرضه می کنند که هر 

کدام کارهای بزرگی است و جای تقدیر دارد.
رئیس جمهوری داشتن برنامه را در عرصه فضا 
بسیار مهم دانست و بیان کرد: از سازمان فضایی 
تشکر می کنم؛ این سازمان نشان داده که برنامه دارد 
و گام به گام نشان داده اند که چگونه قرار است 
پیشرفت کنیم و به مراحلی برسیم که کشورمان از 
فضا در جهت تولید قدرت و ثروت استفاده کند؛ از 
امکانات حضور در فضا برای پایش حوزه کشاورزی، 
منابع آب، منابع طبیعی، اکتشاف معادن، حضور 
کاربرد  این  و  کنند  استفاده  مرزها  پایش  و  مرزها 
بسیاری در حوزه های اقتصادی و سایر حوزه ها دارد. 
وی در ادامه تصریح کرد: ما کوه ها و دریا و و موانع 
داریم ولی حضور در فضا می تواند ما را بر همه 
موانع فائق کند؛ همچنین در کشاورزی، صنعت و 
الکترونیک و مکانیک و سایر حوزه ها افزایش بهره 
وری را در پی دارد؛ این کارها اتفاق افتاده و بیشتر 
از این هم اتفاق می افتد.حضور در فضا برای بشر 
رصد  کاملا  تواند  می  و  کند  می  ایجاد  بینا  چشم 
تصمیم  و  سازان  تصمیم  برای  را  اطلاعات  و  کرده 
گیران منتقل کند و موجب تصمیم گیری دقیق برای 

صاحبان حِرفَ مختلف شود.
در صنعت فضایی میدان دادن بخش خصوصی 

اثربخش خواهد بود
رئیس جمهوری با اشاره به حضور بخش خصوصی 
از  یکی  کرد:   نشان  خاطر  فضایی،  صنعت  در 
میدان هایی که رهبری فرمودند و دولت را مکلف به 
انجام آن کردند، میدان دادن به بخش خصوصی 
است.ما نیز اعتقاد و باور داریم که کارهایی که با 
مشارکت مردم و بخش خصوصی انجام شود، حتما 
حوزه  این  در  پیشرفت  لذا  بود؛  خواهد  اثربخش 
نیازمند حضور فعال بخش خصوصی است.تعداد 
پرتاب ها و دقت آنها باید افزایش پیدا کند؛ تصاویری 
که از پایگاه چابهار پخش شد، حکایت از سرعت 
انجام کار دارد که انشاالله این پایگاه بتواند به عنوان 

مرکزیتی برای پرتاب تثبیت شود.
دست اندرکاران  توضیحات  اینکه  بیان  رئیسی با 

از  که  بازدیدی  حاشیه  در  کشور  فضایی  صنعت 
نمایشگاه دستاوردها و توانمندی های فضایی کشور 
داشتیم، نشان از آن داشت که برای آینده برنامه 
دقیق و با جزئیات دارند، گفت: این توضیحات گواه 
این عزیزان مراحل پیشرفت کشور در  بود که  آن 
عرصه فضایی را گام به گام ترسیم کرده اند تا نهایت 
استفاده را از فضا برای ارتقای قدرت، خلق ثروت، 
پایش دقیق و کسب اطلاعات مفید برای حوزه های 
کشاورزی، منابع آب، منابع طبیعی، معادن و پایش 

امنیت به ویژه در مرزها ببریم.
رئیس جمهوری با اشاره به همکاری و هماهنگی 
دفاع،  وزارت  مسلح،  نیروهای  میان  خوب  بسیار 
وزارت ارتباطات و سایر بخش های فعال در عرصه 
فضایی گفت: شورای عالی فضایی جمع میان همه 
این نهادهای مربوطه است و ما تأکید داریم که همه 
این شورا و دبیرخانه و دیگر اجزای آن کاملا فعال 
باشند، چرا که اگر هر کس برای خود کار کند فایده 
ندارد. این کار انجام شده و امروز بخش های مختلف 
لشکری و کشوری در این زمینه با همکاری کامل 

فعالند.
وی با تأکید بر اهمیت نقش بخش خصوصی در 
میدان  لزوم  به  کشور  فضایی  پیشرفت های  حوزه 
دادن به شرکت های فناور در این حوزه اشاره کرد و 
با تصریح بر این نکته که بدون حضور فعال بخش 
خصوصی کار این بخش پیش نخواهد رفت، اظهار 
کرد: شرکت های دانش بنیان باید در این عرصه وارد 

شوند و کار را در دست گیرند.
در مراسم  ادامه سخنان خود  در  رئیس جمهور 
روز ملی فناوری فضایی از ضرورت افزایش تعداد 
پرتاب ها سخن گفت و با اشاره به اینکه این افزایش 
تعداد یک گام به پیش در عرصه فناوری فضایی 
است، ابراز امیدواری کرد که ایجاد زیرساخت ها در 
این زمینه با قوت دنبال شده و از جمله پایگاه پرتاب 

چابهار در این عرصه تثبیت شود.

رئیسی با تأکید بر اهمیت شتاب دادن به پرتاب 
ارتفاع  افزایش  بحث  اهمیت  نیز  و  ماهواره ها 
پرتاب ها، ادامه داد: توسعه زیرساخت های فضایی 
کشور را باید دنبال کرد، چرا که حضور در این عرصه 
علاوه بر بهره وری در حوزه های صنعت و کشاورزی 
که من بسیار بر آن تأکید دارم در توسعه حضور ما 

در فضا نیز نقش اساسی دارد.
ضرورت  بر  مجدد  تأکید  با  جمهوری  رئیس 
تجاری سازی خدمات کنونی فناوری فضایی کشور 
با هدف تبدیل دانش به ثروت، ابراز امیدواری کرد: 
آزمایشگاه ها و فعالیت های پژوهشی در این حوزه 
باید با سرعت و دقت بیشتری به کار خود ادامه 
دهند و البته این نکته نیز مدنظر قرار گیرد که به 

هیچ وجه دقت فدای سرعت نشود.
جغرافیایی  گستره  ما  کشور  اینکه  بیان  با  وی 
گسترده با کوه ها و موانع طبیعی بسیار دارد، اظهار 
داشت: هر ماهواره به مثابه چشم بینایی است که از 
یک جایگاه بلند می تواند اطلاعاتی دقیق از عرصه های 
مختلف در اختیار تصمیم سازان و تصمیم گیران قرار 

دهد تا تصمیماتی دقیق تر بگیرند.
همه  از  تشکر صمیمانه  جمهوری ضمن  رئیس 
خدمتگزاران عرصه فناوری فضایی که در جمع امروز 
حاضر نبودند، اظهار داشت: امیدوارم با فکر و انگیزه 
بلند نخبگان، این تلاش شبانه روزی بتواند دستاورد 
بزرگی برای پیشرفت کشور داشته باشد چرا که هم 
پیشران اقتصادی کشور است و هم قدرت و ثروت 

خواهد آفرید.
وضعیت  آخرین  به  اشاره  با  همچنین  رئیسی 
تحولات غزه گفت: امیدوارم این امیدی که امروز در 
دل ملت فلسطین ایجاد شده است، علاوه بر پیروزی 
واقعی که امروز در میدان نصیب آنها شده، منجر به 
پیروزی ظاهری و نهایی ملت فلسطین نیز بشود، و 
چهره دشمنان فلسطین را بیش از پیش نشان دهد 
و نقاب از چهره صهیونیست ها و حامیان آنها بیشتر 

کنار بزند تا روشن شود که آنها با وجود ادعاهایی که 
نسبت به دفاع از حقوق انسان ها دارند، اما صرفاً به 

دنبال اهداف سلطه گرانه خودشان هستند.
گفتنی است، شورای عالی انقلاب فرهنگی در سال 
۸۸، روز ۱۴ بهمن را که ماهواره ملی امید با موفقیت 
فضایی  فناوری  روز  عنوان  به  شد  پرتاب  فضا  به 

نامگذاری کرد.
در  فضایی  فناوری  روز  مراسم  ایرنا،  گزارش  به 
تاکنون  آغاز می شود که در دولت سیزدهم  حالی 
۱۱ پرتاب ماهواره انجام شده است و تا پایان سال 
این تعداد افزایش خواهد یافت. در یک ماه گذشت 
ماهواره »ثریا« توانست با قرار گرفتن در مدار ۷۵۰ 
کیلومتری، رکورد ارتفاع پرتاب را شکست و ماهواره بر 
سیمرغ نیز توانست هشتم بهمن ماه ماهواره »مهدا« 
مدار  در  را  »هاتف«  و  »کیهان«  ماهواره  ریز  و ۲ 

بیضوی به شکل همزمان تزریق کند.
در ابتدای دولت سیزدهم و زمانی که رییس جمهور 
تصمیم گرفت پس از قریب به ۱۱ سال اولین جلسه 
شورای عالی فضایی را برگزار کند، این نوید داده شد 

که قرار است به صنعت فضایی توجه ویژه شود.
ابتدای  در  ساخت  حال  در  ماهواره های  تعداد 
دولت سیزدهم، هشت عدد بود که در پایان سال 
۱۴۰۱ این تعداد به ۱۲ ماهواره رسید و تا پایان سال 
۱۴۰۲ تعداد ماهواره های در دست ساخت به عدد ۳۰ 
می رسد. پس از آغاز به کار دولت سیزدهم طراحی 
و ساخت سه ماهواره به پایان رسید و آماده پرتاب 
بود که در پایان سال ۱۴۰۱ تعداد ماهواره های آماده 
پرتاب به ۸ عدد رسید و این عدد برای سال ۱۴۰۲ به 

۱۲ عدد می رسد.
پرتاب های  تعداد  شده،  منتشر  اخبار  اساس  بر 
ذوالجناح،  سیمرغ،  ماهواره های  سری  تحقیقاتی 
قاصد و قائم در ابتدای دولت سیزدهم ۶ پرتاب بود 
که در پایان سال ۱۴۰۱ این تعداد به ۱۱ عدد رسیده 

است.

هانس گروندبرگ، نماینده ویژه دبیر کل سازمان ملل متحد 
در امور یمن در جریان سفر به تهران با حسین امیرعبداللهیان، 

وزیر امور خارجه کشورمان دیدار کرد.
منطقه  تحولات  آخرین  خصوص  در  دیدار  این  در  طرفین 
خارجه  امور  وزیر  کردند.  گفت وگو  یمن  موضوع  بر  تمرکز  با 
کشورمان در این دیدار تاکید کرد که رویکرد نظامی دولت آمریکا 
و به خصوص حملات نظامی آمریکا و انگلیس علیه یمن و قرار 
دادن مجدد نام انصارالله در فهرست تروریستی ایالات متحده، 
شرایط را پیچیده تر و راه حل سیاسی را با مشکل مواجه کرده 

است.
با محکوم کردن تجاوزات  رئیس دستگاه دیپلماسی همچنین 
اخیر آمریکا به اهدافی در سوریه و عراق، آن را ناشی از تداوم 
با  مسائل  فصل  و  برای حل  کشور  این  ناکام  و  اشتباه  رویکرد 

توسل به زور و نظامی گری دانست.

امیرعبداللهیان با اشاره به تداوم حمایت کشورمان از برقراری 
جهت  در  تلاش ها  کرد:  تاکید  یمن،  در  پایدار  امنیت  و  صلح 
برقراری ثبات و امنیت در سراسر منطقه، به  نفع همه کشورهای 

منطقه خواهد بود.
نماینده ویژه دبیرکل سازمان ملل در امور یمن نیز در ابتدای 
و  امیرعبداللهیان  به  را  خود  مجدد  تسلیت  مراتب  دیدار،  این 
سالگرد  مراسم  حاشیه  در  تروریستی  حادثه  شهدای  خانواده 

بزرگداشت شهید سلیمانی در کرمان ابراز داشت.
هانس گروندبرگ با تقدیر از موضع و اهتمام جمهوری اسلامی 
ایران به ثبات و امنیت در منطقه به خصوص یمن، گزارشی از 
اقدامات سازمان ملل متحد در خصوص ایجاد صلح و آرامش در 
یمن و کاهش تنش ها در داخل این کشور ارائه کرد و ضرورت 
حل و فصل ریشه ای بحران های منطقه با استفاده از ظرفیت های 

درون منطقه ای را مورد تاکید قرار داد.

رئیسی در آیین روز فناوری فضایی ایران:

تحریم ها را شکست دادیم
گروه سیاسی -  رئیس جمهوری با تاکید بر اینکه حضوردر فضا قدرت آفرین و امید آفرین است، اظهار داشت: تلاش کردند با تحریم ایران را متوقف کنند و 

در انزوا قرار دهند ولی این ۱۱ پرتاب موفق هم تحریم ها را شکست داد و هم طرح انزوای جمهوری اسلامی را با شکست مواجه کرد. 

ویکرد اشتباه این کشور استامیرعبداللهیان در دیدار با نماینده ویژه دبیرکل سازمان ملل:  تجاوزات آمریکا در منطقه ناشی از تداوم ر

رئیسی با تاکید بر 
اینکه “11 پرتاپ 

موفق آمیز در دل 
مردم امید ایجاد 

کرده” خاطر 
نشان کرد: آنها 
تلاش می کنند 

در امپراتوری 
های رسانه ای 
خود نا امیدی 

را القا کنند ولی 
دانشمندان 

ما نوآوری ها 
و ابتکارات و 

خلاقیت هایی 
را عرضه می 

کنند که هر کدام 
کارهای بزرگی 

است و جای 
تقدیر دارد

آیت الله محمدعلی ایازی عضو مجمع مدرسین و محققین حوزه علمیه قم درباره 
تاکید مقام معظم رهبری بر چهار اصل انتخابات و میزان تحقق آن تا این لحظه 
گفت: واقعیت این است که در یک حکومت، اصل مشروعیت آرای مردم است و 
آن حکومتی که مبتنی بر آرای مردم نباشد، نه مقبولیت دارد و نه مشروعیت. منظور 
از مردم هم اکثریت مردم است به گونه ای که بتواند اقشار و طبقات مختلف جامعه 
را پوشش دهد. شما حتی مقدار رأیی را داشته باشید اما فقط از یک طبقه یا یک 

گروه خاصی باشند این مقدار کافی نیست. 
افزود: عدالت آنجایی در جامعه محقق می شود که حق  ایلنا، وی  به گزارش 
انتخاب مردم به رسمیت شناخته شود و در ارکان حکومت تحقق پیدا کند. یک 
حکومت مبتنی بر آرای اکثریت طبقات مختلف جامعه از علائم عدالت محوری 
است. اما متأسفانه می توانیم بگویم از سال های ۸۴ تا به امروز، آرام آرام روندی در 
انتخابات شکل گرفت که نتیجه آن این شد که گروه خاصی بر سر کار بیاید که در 
بخش های اجرا، تقنین و قضاوت فقط همان مجموعه باشد. در نتیجه به صورت 
تدریجی افراد سرشناس و بزرگانی که در کشور و در انقلاب بودند را هم حذف 
کردند. نتیجه این شد که شما امروز شاهد هستید که دیگر نه فقط اصلاح طلبان 
بلکه حتی کسانی که از خودشان و همراه خودشان بودند یا زاویه نداشتند را هم 

حذف می کنند.
آیت الله ایازی افزود: نتیجه حذفیات این شده است، از یک طرف با موضوعی 
مواجه می شوید که بخش زیادی از جامعه نماینده ای در اداره کشور ندارد و فقط 
گروه خاصی در دولت و قوه قضائیه حاضر هستند و آن ها دست به دست می شوند 

و چرخش الیگارشی پیدا می کنند. چون اغلب این افراد، افرادی هستند که در مرحله 
نخست ذات سرسپردگی جریانی مهم است نه توان علمی، کارشناسی و کارآمدی 
آنها. نتیجه اش این می شود که شما نگاه می کنید می بینید در خبرگان افراد خبره 
متنوعی نیستند و عمدتا از اندیشه و تفکری خاص وجود دارند و افراد مختلف 
را به صورت گسترده رد صلاحیت کردند. در گذشته مقداری آرام آرام افرادی را 
حذف کردند. امروز می بینید، این همه در حوزه های علمیه فضلا، علما و مجتهدینی 
هستند که صلاحیت حضور در خبرگان را دارند اما هیچ حرف و جایگاهی در این 

خبرگان ندارند.
آیت الله ایازی در پاسخ به این سوال، که وقتی رد صلاحیت روحانی به عنوان 
یکی از کاندیداهای شاخص در مجلس خبرگان اعلام شد، موضوع سقیفه سازی را 
درباره او مطرح کردند. تحلیل شما درباره این موضوع چیست، گفت:  مطرح کردن 
موضوع سقیفه سازی نشان می دهد آن فردی که این حرف را می زند از افراد صاحب  
رأی، صاحب شخصیت و آدم های خبره می ترسد. چرا؟ چون آن ها از کسانی که فکر 

می کنند مفید و مؤثر هستند و می توانند نقش آفرین باشند، می ترسند.
وی در پاسخ به این سوال که با توجه به تنگ تر شدن دایره خودی ها و حذف 
چهره های ناکارآمد، این روند تا کجا ادامه دارد، گفت: دلم می خواهد مثالی 
بزنم. یک وقتی درباره صداوسیما این صحبت بود که اگر صداوسیما نتواند افکار 
جامعه خود را پوشش دهد، مرجعیت خودش را از دست می دهد و به جای 
اینکه مردم به او مراجعه کنند به دستگاه ها و صداهای دیگر مراجعه می کنند. 
حالا شما الان می بینید چه اتفاقی در جامعه افتاده است؟ جامعه با چالش های 

جدی در رابطه با گاز، آب، برق و مسائل مختلف مواجه است که باید صداوسیما 
روشن سازی کند و به مردم آموزش بدهد تا کاری کنند که حداقل این مشکلات 
کاهش پیدا کند. ولی نتیجه اش این شد که مردم چون مخاطب صداوسیما 

نیستند، از این مسأله خبردار نمی شوند.
آیت الله ایازی افزود: به هرحال ما نیاز داریم درباره مسائل مربوط به آموزش و 
پرورش، آب، برق، گاز یک دستگاه رسانه خوبی داشته باشیم که بتواند مردم را 
آموزش بدهد و جامعه را راهنمایی کند. اما وقتی مردم گوش نمی دهند و ارتباط 
ندارند عملا از دسترس خارج می شود. این مثال را برای این می زنم که در شکل 
کلان تر، وقتی در رابطه با حکومت حرف می زنم اگر شکاف میان حکومت و مردم 
زیاد شود، در شرایط بحرانی کار دشوار می شود. یعنی نتیجه و بازتاب آخر کار این 
می شود که رابطه  بین مردم و حکومت قطع می شود و عملا مسئولان هرچه تلاش 
کنند مسأله ای را حل کند، اما به دلیل شکاف ایجاد شده، دیگر گوش شنوایی وجود 

ندارد. 
عضو مجمع مدرسین و محققین حوزه علمیه قم تصریح کرد: الان هر سال به 
بودجه  صداوسیما اضافه می کنند، کلی هزینه و خرج صورت می گیرد و خیال 
می کنند مشکل شان پول است که اگر خرج کنند مشکل شان حل می شود اما مشکل 
حل نمی شود. مشکل شان در جای دیگری است. طبقات فرهیخته باید همکاری 
کنند، هنرمندان باید به آنها اعتماد کنند و مردم باید آنها را دنبال کنند تا ارتباط 
برقرار شود اما این اتفاق نمی افتد. در شکل کلان تر هم اگر این روند ادامه پیدا کند 
به جایی می رسیم که این شکاف فراوان می شود و با قطع ارتباط هر کسی کار خود 

را انجام می دهد.
ایازی در مورد پیش بینی خود از میزان مشارکت مردم در انتخابات گفت: فکر 
نمی کنم از سال ۱۴۰۰ آمار مشارکت افزایش پیدا کند. اگر بخواهیم به انتخابات 
مجلس شورای اسلامی نگاه کنیم، فکر نمی کنم اتفاق ویژه ای بیفتد. یعنی جامعه 
در صورتی می تواند اعتماد کند که احساس کند حضورش مؤثر و مفید بوده و 

می تواند تأثیر بگذارد.

عضو مجمع مدرسین و محققین حوزه علمیه قم مطرح کرد
فکر می کنند با افزایش بودجه  صداوسیما مشکل  حل می شود
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